
PROTOKÓŁ NR II/2023  

POSIEDZENIE WSPÓLNE KOMISJI   

Z DNIA 02 LUTEGO 2023 R. 

Strona 1 z 5 
 

PROTOKÓŁ NR II/2023  

POSIEDZENIE WSPÓLNE KOMISJI   

Z DNIA 02 LUTEGO 2023 R. 

 

W posiedzeniu udział wzięła: Komisja Rewizyjna, Komisja Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Piotr Majchrzak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Protokolantka – Ewelina Jurij  

Liczba obecnych radnych: 10/10 

Załączniki: lista obecności, informacja na temat finansów związanych z gospodarką ściekową, 

propozycja podziału nadwyżki budżetowej 

Zaproszeni goście:  

1. Pan Radosław Sobecki – Wójt Gminy Krzemieniewo 

2. Pani Joanna Nowacka – Zastępca Wójta Gminy Krzemieniewo 

3. Pani Dorota Andrzejewska – Skarbnik Gminy  

Dnia 02 lutego 2023 r. o godzinie 11:00, w Urzędzie Gminy Krzemieniewo, odbyło się wspólne 

posiedzenie Komisji Rewizyjnej i Komisji Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej w sprawie kontroli 

funkcjonowania oczyszczalni ścieków. W spotkaniu uczestniczyli wszyscy członkowie obu komisji, 

Pan Radosław Sobecki – Wójt Gminy, Pani Joanna Nowacka – Zastępca Wójta Gminy,  

Pani Dorota Andrzejewska – Skarbnik Gminy oraz protokolantka. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Piotra Majchrzak zaproponował następujący porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i gości. 

2. Omówienie kwestii związanych z funkcjonowaniem oczyszczalni. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zakończenie. 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i gości. 

Pan Piotr Majchrzak - Przewodniczący posiedzenia, otworzył spotkanie witając wszystkich 

zgromadzonych. Obecni byli wszyscy członkowie obu komisji (lista obecności stanowi załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu). Po przywitaniu wszystkich i podpisaniu listy obecności, Przewodniczący 

posiedzenia przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 

Ad 3. Omówienie kwestii związanych z funkcjonowaniem oczyszczalni. 

Przewodniczący posiedzenia zanim oddał głos Władzom Gminy, poinformował, że po wyczerpaniu 

porządku posiedzenia, proponuje się wyjazd na oczyszczalnie. Wójt potwierdził, że pracownicy zostali 

poinformowani o przybyciu członków komisji. Radni przyjęli informację z aprobatą. Kolejno oddano 

głos zaproszonym gościom. Glos zabrała Pani Dorota Andrzejewska – Skarbnik Gminy,  

która rozpoczęła od przedstawienia informacji na temat wykonania dochodów, którą Radni otrzymali  

w celu zapoznania się. Pani Skarbnik wyjaśniła, że wykonanie planu dochodów wyniosło ponad 104% 

co jest wynikiem zadowalającym. Zaplanowana kwota dochodów z tytułu odpłatności za ścieki  

w 2022 r wyniosła 900 tys. zł, natomiast do budżetu wpłynęła kwota pond 934 tys. zł. Wójt dodał,  
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że sytuacja związana z podłączeniem się mieszkańców do kanalizacji również wygląda zadowalająco, 

jest kilka posesji, które się nie podłączyły, niemniej jednak prowadzi się w tym zakresie odpowiednie 

działania. Dodatkowo stwierdzono, że wykonanie przykanalików na posesji było słuszną decyzją. Wójt 

przypomniał, że każdego roku Radni przyjmują uchwałę w sprawie dopłat do taryfowej grupy 

odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków w m. Pawłowice. Pani Skarbnik 

wyjaśniła również kwestie techniczne ujmowania dochodów w księgach rachunkowych. Wywiązała  

się dyskusja w kwestii trwałości projektu oraz VAT. Pani Skarbnik nadmieniła również o zaległościach, 

w opłatach które na dzień 31/12/2022 wyniosły prawie 31 tys. zł. Wójt wyraził opinię, że wskazane 

zaległości nie stanowią dużego problemu, jednakże dokłada się wszelkich starań w ich egzekwowaniu, 

co więcej czasem te zaległości rozkłada się mieszkańcom na raty. Pani Skarbnik dodała,  

że najskuteczniejszą formą ścigania należności nie jest oddanie sprawy do komornika, a założenie  

tzw. balonika. Radny Roman Długi zapytał o kwestie prawne zakładania tego „balonika”. Wójt wyjaśnił,  

że cała kanalizacja wraz z przykanlaikami jest własnością Gminy, w związku z czym pracownik  

ma pełne prawo do wejścia na posesję mieszkańca. Pani Joanna Nowacka – Zastępca Wójta Gminy 

dodała, że ustawa również daje Gminie takie prawo. Radny Piotr Majchrzak zapytał, czy zakładanie 

tego typu blokad generuje koszty dla Gminy. Wójt odpowiedział, że zakupiono sprężarkę, a usługę 

wykonuje pracownik ZUW Wschowa w ramach umowy. Radny dopytał, czy dochodzi do wielu takich 

sytuacji, w których należy założyć blokadę. Władze Gminy odpowiedziały, że takich sytuacji było 5. 

Radni zapytali po jakim czasie dochodzi do założenia blokady. Pani Skarbnik wyjaśniła,  

że jest to kwestia indywidualna. Następnie radni przeszli do omówienia i analizy informacji  

o zrealizowanych wydatkach związanych z gospodarką ściekową. Na wstępie wyjaśniono,  

że zaplanowano wydatki w kwocie prawie 1,2 mln zł, z czego na koniec roku 2022 suma poniesionych 

wydatków wyniosła ponad 1 mln zł. Omówiono poszczególne wydatki na zadania realizowane w roku 

2022. Przy okazji omawiania wydatków na zakup materiałów biurowych niezbędnych do wystawiania 

faktur Radny Piotr Majchrzak zapytał o elektroniczne przesyłanie faktur do mieszkańców w celu 

zmniejszenia kosztów. Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie ma możliwości elektronicznego przesyłania 

faktur, gdyż nie każdy mieszkaniec posiada skrzynkę poczty elektronicznej czy też odpowiedni sprzęt. 

Radny Piotr Majchrzak zasugerował, by przy każdej wystawionej fakturze napisać, że zachęca się do 

założenia maila i do elektronicznej formy korespondencji. Władze Gminy jednomyślnie odpowiedzieli, 

że ustosunkują się do prośby Radnego. Radny poprosił, by za około pół roku przedstawić informację 

odnośnie przesłanych faktur za pomocą maila. Radny Michał Michalski zapytał, czy przeglądy 

prowadzone są w ramach gwarancji. Wójt odpowiedział, że tak. Radny Piotr Majchrzak zapytał,  

o naprawę zasilania przepompowni w Garzynie, czy na gwarancji. Wójt odpowiedział, że tego nie objęła 

gwarancja. Pani Joanna Nowacka – Zastępca Wójta Gminy, wyjaśniła o co chodziło z naprawą. 

Mianowicie, w ogólnym uproszczeniu doszło do spalenia styków (szczegóły w protokole, który Pani 

Joanna przyniosła ze sobą do wglądu). Dodała także, że zmianie uległy zastosowane rozwiązania,  

w celu uniknięcia podobnych sytuacji. Radny Michał Michalski zapytał, czy te ustalenia mają wpływ 

na gwarancję. Pani Joanna wyjaśniła, że nie, gdyż ustalenia te konsultowane były z firmą obsługującą. 

Radny Piotr Majchrzak zapytał o pozycję w §4270 naprawa dachu wiaty na oczyszczalni, prosił  

o wyjaśnienie. Wójt odpowiedział, że dach się uszkodził na skutek silnych wiatrów. Radny Michał 

Michalski dopytał o czas trwania gwarancji. Wójt udzielił odpowiedzi, że Lubonia – Kociugi, gwarancja 

5 lat minęła 30.01.2023 r. został przeprowadzony przegląd w związku, z którym zgłoszono dwie sugestie 

odnośnie osadzeń studni, które zostaną przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych. Radny Roman Długi 

zapytał o próg zwalniający. Wójt odpowiedział, że zwróci się uwagę na nawierzchnię, ale przy 

końcowym przeglądzie. Radny Michał Michalski poprosił o wyjaśnienia w kwestii zakupu analiz  

i ekspertyz. Wójt wyjaśnił, że chodziło o opracowanie raportu oddziaływania stężeń siarkowodoru  

na elementy wbudowane w kanalizacji tłocznej. Wywiązała się dyskusja w kwestii niebezpieczeństwa 

związanego z wydzielaniem się siarkowodoru. Radny Michał Michalski poinformował, że mieszkańcy 
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Krzemieniewa mieszkający przy ul. Dworcowej skarżą się właśnie na nieprzyjemny zapach.  

Wójt wyraził opinię, że jeżeli zapach unosi się w domu jest to kwestia odpowietrzenia, niemniej jednak 

przeprowadzenie analizy pozwoli na sprawdzenie jakie jest stężenie siarkowodoru. Wójt dodał,  

że dokłada się wszelkich starań by szybko reagować na tego typu sytuacje. Wyjaśnił również kwestie 

techniczne dotyczące wdrożenia systemu dozującego FEROX w Drobninie oraz regeneracji studni w m. 

Garzyn, Kociugi i Drobnin, ze względu na pojawiającą się korozję. Radny Piotr Majchrzak zapytał,  

czy te sytuacje związane są z błędnym zaprojektowaniem sieci. Wójt wraz z Panią Joanną 

odpowiedzieli, że nie stąd potrzeba wykonania analizy. Pod dyskusję poddano kwestię budowy 

rurociągów tłocznych, w których ściek zagniwa i może powodować powyższą sytuację. Dozowanie 

systemu FEROX powinno zmniejszyć nadmierne stężenie siarkowodoru. Pani Joanna Nowacka 

wyjaśniła również, że po zakończeniu inwestycji Urząd Marszałkowski sprawdza, czy zostały 

postawione tablice informacyjne, gdyż zadanie zostało zrealizowane z pozyskanych środków. Kolejno 

Radny Piotra Majchrzak zapytał, czy wykazany w paragrafie 4300 monitoring wizyjny, jest 

zamontowany po kradzieży. Wójt odpowiedział, że tak, dodatkowo wspomniał, że ten jest bardziej 

rozbudowany. Wójt wyraził również opinię, że uważa zakup monitoringu za słuszny, gdyż już 3 razy 

doszło do kradzieży na oczyszczalni. Radna Aleksandra Kolasińska zapytała, czy monitoring działa 24h 

na dobę. Wójt odpowiedział, że tak, nawet gdy, nie ma pracowników na oczyszczalni. W związku z 

powyższym otrzymuje się raport od firmy obsługującej. Cały proces odbywa się zdalnie. Radny Roman 

Długi zapytał czy udało się schwytać oprawców. Wójt odpowiedział, że tak. Radny Krystian Dutkiewicz 

zapytał, czy jest na miejscu ochroniarz. Pani Joanna odpowiedziała, że nie, stąd monitoring, gdyż 

utrzymanie pracownika jest droższe. Radna Aleksandra Kolasińska zapytała, czy w Górznie nad 

jeziorem również zmontowano monitoring. Wójt odpowiedział, że tak. W dalszej części spotkania Wójt 

odniósł się do rozliczeń gospodarki ściekowej, nadmieniając, iż Gmina nie może zarabiać na gospodarce 

ściekowej, ona musi się samofinansować. Zaproponowane taryfy za ścieki i zatwierdzone przez Wody 

Polskie, i jak pokazuje praktyka, zostały dobrze skalkulowane. Wójt dodał, iż Zakład Usług Wodnych 

we Wschowie, czeka na zatwierdzenie nowej taryfy odnośnie sprzedaży wody. Radny Michał Michalski 

zapytał, czy stawki za ścieki ustala się co roku. Wójt odpowiedział, że ustala się stawkę co trzy lata na 

każdy rok. Radny Piotr Majchrzak odniósł się do wykonania wydatków na poziomie prawie 90%. 

Zapytał, czy wynika to z poczynionych oszczędności czy plan wydatków został zaproponowany w 

wyżej kwocie. Pani Skarbnik odpowiedziała, że plan zawsze jest wyższy, gdyż tak stanowią 

obowiązujące przepisy, w przeciwnym razie doszłoby do naruszenia dyscypliny finansów publicznych. 

Radny Piotr Majchrzak zapytał o koszt utrzymania pracownika obsługującego gospodarkę ściekową w 

Urzędzie. Pani Skarbnik wyjaśniła, że nie wlicza się kosztów zatrudnienia pracownika do kosztów 

związanych z gospodarką ściekową. Wójt dodał, że pracownik zatrudniony do obsługi gospodarki 

ściekowej wykonuje również inne obowiązki. Radny Michał Michalski zapytał o ilość zatrudnionych 

osób na oczyszczalni. Wójt odpowiedział, że zatrudnione są 4 osoby przez Zakład Usług Wodnych  

we Wschowie. Radny Piotr Majchrzak zapytał, czy planuje się podłączenie wsi Pawłowice do 

oczyszczalni w Lubonii. Wójt odpowiedział, że będzie to możliwe po zakończeniu trwałości projektu, 

czyli w roku 2025. Radny Michał Michalski zapytał o stopień wykorzystania oczyszczalni.  

Wójt odpowiedział, że na oczyszczalni pracownicy pokażą wyniki, niemniej jednak odbiera się około 

500-600 m3 ścieków. Radny Piotr Majchrzak zapytał, ile ścieków może być z Pawłowic.  

Wójt odpowiedział, że około 200 m3. Kolejno Wójt dodał, że została przygotowana koncepcja 

przyłączenia Pawłowic do oczyszczalni w Lubonii. Radny Michał Michalski zapytał, czy występują 

problemy na oczyszczalni. Pan Wójt odpowiedział, że przeglądy techniczne są wykonywane na bieżąco, 

parametry oczyszczonych ścieków również są dobre. Pani Joanna dodała, że wykonuje się również 

badania przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. Przewodniczący posiedzenia zapytał,  

czy radni wnoszą pytania lub uwagi. Radni nie wnieśli uwag ani pytań w związku z powyższym 
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Przewodniczący posiedzenia podziękował, za wyczerpujące odpowiedzi i przeszedł do następnego 

punktu posiedzenia.  

Ad 4. Wolne wnioski i głosy. 

Przewodniczący posiedzenia zachęcił do zabrania głosu. Głos zabrał Wójt, informując radnych,  

iż wstępnie Przewodniczący Rady Gminy, zaplanował Sesję Rady Gminy Krzemieniewo na dzień  

13 lutego 2023 r. w związku z czym przeszedł do omówienia po krótce, przygotowanych projektów 

uchwał. Następnie skupiono się na zmianach do budżetu gminy Krzemieniewo na rok 2023, mianowicie, 

zaproponuje się Radnym podział nadwyżki budżetowej, zgodnie z przygotowanymi materiałami.  

Radni szczegółowo zostali zapoznani z planami podziału środków zgodnie z przygotowanym 

materiałem. W pierwszej kolejności omówiono kwestie inwestycji drogowych jak i usług remontowych. 

Przy okazji omawiania tych dwóch kwestii Radny Marcin kmieć zapytał czy wraz z remontami dróg 

zostanie poprawione pobocze dróg do m. Górzno. Wójt odpowiedział, że prace te zostały już wykonane 

radni dopytywali również o kwestie techniczne remontów.  Na wszystkie zadane pytania udzielono 

odpowiedzi. Kolejno skupiono się na zwrotach do jednostek. Radny Piotr Majchrzak poddał  

pod dyskusję wysokości zwrotów do jednostek. Uznał, że każdego roku zostają wysokie kwoty. Radny 

zapytał, czy nie wynika to z „wygórowanych potrzeb” dyrektorów szkól. Wójt wyjaśnił,  

że Pani Skarbnik zawsze dostosowuje budżet szkół do ich potrzeb. Wójt wyraził opinię, że uważa,  

że prowadzona polityka zwrotu środków do jednostek jest słuszna, gdyż nie dochodzi do sytuacji,  

w której środki wydawane są „na siłę”. Radny Piotr Majchrzak zasugerował, by przydzielać jednostką 

mniejszą póle środków. Wójt wyjaśnił, że na etapie planowania budżetu, nikt nie dostaje tyle ile 

wskazuje.  Radna Henryka Przybylska zapytała z czego wynika wysoki zwrot środków szkoły w 

Drobninie. Wójt wyjaśnił, że w ramach tych oszczędności planuje się wymianę systemu grzewczego. 

Radny Michał Michalski wyraził opinię, iż z ekonomicznego punktu widzenia nie jest to dobre, bo 

zamraża się 20% środków, jednakże nie dochodzi do wydatkowania środków „na siłę”. Wójt ponownie 

podkreślił, że szkoły nie dostają co „do złotówki” środków o które wnioskują. Dodał, że dzięki 

wykonywanym remontom i termomodernizacją budynków szkoły również generują oszczędności. 

Wyjaśniono również, że szkoły otrzymują systematyczne wpłaty na konto w wysokości 1/13 

zaplanowanych dochodów. Pani Skarbnik wyjaśniła, że tam, gdzie wie, że można pomniejszyć środki 

to to robi, ale są kwestie o których nie wie, np. wynagrodzenia czy jubileusze nauczycieli. Są to takie 

działy, na których nie może zabraknąć środków, gdyż grodzi naruszeniem dyscypliny finansów. Kolejno 

omówiono pozostałe zadania, na które planuje się przeznaczyć środki z nadwyżki. Radni podziękowali 

za wyczerpującą wypowiedź i nie wnieśli więcej uwag co do przedstawionej propozycji. Radny Michał 

Michalski podziękował za wyrównanie drogi polnej z Pawłowic w kierunku Kąkolewa, o co zabiegał 

od kilku lat. 

Na Tym zakończono wolne wnioski i głosy. 
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Ad 5. Zakończenie. 

Posiedzenie Komisji zostało w pełni zrealizowane, podziękowano Władzom Gminy za przedstawienie 

tematu i uczestnictwo w posiedzeniu. W związku z powyższym Przewodniczący zakończył posiedzenie 

wspólne obu komisji i zaprosił do odwiedzenia oczyszczalni w m. Lubonia. 

Posiedzenie zakończyło się o godzinie: 13.15. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PRZEWODNICZĄCY POSIEDZENIA:  PROTOKOLANTKA: 

 

 

Michał Michalski      Aleksandra Kolasińska   

………………………………..    ……………………………….. 

(Przewodniczący Komisji kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej) (członek komisji Rewizyjnej), 

 

Henryka Przybylska     Roman Długi  

………………………………..     ……………………………………. 

(członek komisji Rewizyjnej,     (członek komisji Rewizyjnej) 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji)    

  

Marcin Kmieć 

………………………………. 

(członek komisji Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej)  

Tomasz Adamczak     Jolanta Adamczak 

………………………………..    ……………………………….. 

(członek Komisji Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej  (członek komisji Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej) 

 

Krystian Dutkiewicz     Katarzyna Wysocka  

………………………………..    ……………………………….. 

(Członek Komisji Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej)   (członek komisji Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej)  

 


